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KAP. 1 - RÅDMANNENS KOMMENTAR 
 
Årsberetningen 
 
Kommuneloven sier følgende om årsberetning: 
 
”Kommuner og fylkeskommuner skal for hvert kalenderår utarbeide årsregnskap og 
årsberetning.  I årsberetningen skal det gis opplysninger om forhold som er viktige for å 
bedømme kommunens eller fylkeskommunens økonomiske stilling og resultatet av 
virksomheten, som ikke fremgår av årsregnskapet, samt om andre forhold av vesentlig 
betydning for kommunen eller fylkeskommunen. Det skal redegjøres for den faktiske 
tilstanden når det gjelder likestilling i fylkeskommunen eller kommunen. Det skal også 
redegjøres for tiltak som er iverksatt og tiltak som planlegges iverksatt for å fremme 
likestilling og for å forhindre forskjellsbehandling i strid med lov om likestilling mellom 
kjønnene”. 
 
Hvis ikke årsberetningen fremmes for kontrollutvalget, skal den oversendes til 
kontrollutvalget før kontrollutvalget avgir uttalelse til årsregnskapet.  Årsberetningen skal 
foreligge til behandling i kommunestyret samtidig med at årsregnskapet skal behandles. 
 
Budsjett 2006 
 
Budsjettet for 2006 ble vedtatt av kommunestyret i møte 14.12.05, under sak nr. 122/05. 
 
Lånegjeld 
 
Kommunens langsiktige gjeld pr. 31.12.06 utgjorde kr. 73.194.917.-. Ved forrige årsskifte var 
lånegjelden kr. 69.129.970.-. 
 
Regnskapsresultat 
 
Regnskapet legges fram med et overskudd på kr. 10.066.117.06. I økonomisjefens 
kommentardel er det tatt med hovedårsaker til mindreforbruk på den enkelte sektor. Dette er 
gjort for å få et nyansert bilde av situasjonen for regnskapsåret 2006. Størstedelen av 
mindreforbruket er på ansvar 1.1 og relaterer seg til reduserte rentekostnader, positivt 
premieavvik pensjon og økte inntekter skatt og rammetilskudd.  For ansvar 1.2 er reduserte 
pensjonskostnader hovedårsaken til mindreforbruk, mens årsaken til mindreforbruk på ansvar 
1.3 er mer nyansert. For dette ansvaret er redusert kjøp av varer og tjenester en viktig faktor. 
Ansvar 1.4 har et lite merforbruk. 
 
Kommunestyret er holdt løpende orientert om regnskapsstatus i 2006. Dette har skjedd 
skriftlig den 26.04, 21.06, 25.10 og muntlig i budsjettsaken den 13.12. Rapportene har vist til 
mindreforbruk på de aktuelle tidspunkt. Å anslå disse forhold eksakt er komplisert. Dette 
gjelder ikke minst i forhold til pensjon og skatt/rammetilskudd, der kommunen sent på året 
vet de faktiske forhold. I forrige årsmelding ble det vist til at kommunen har et 
forbedringspotensiale i forhold til økonomistyringen. Dette har vi fokusert på i 2006 og både 
internrapporteringen og rapporteringen til kommunestyret oppfattes å ha blitt vesentlig bedre. 
Kommunen har fortsatt en vei å gå for å få en bedre økonomistyring. Rådmannen ser 
utviklingspotensiale i forhold til oppfølging av konkrete investeringsprosjekter. 
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Bemanningssituasjonen på plan- og ressursavdelingen har særlig siste del av 2006 vært 
vanskelig, og undertegnede er ikke tilfreds med den usikkerhet dette skaper i forhold til blant  
annet oppfølgingen av prosjekter. Når dette er sagt vil jeg gi ros til de ansatte på avdelingen 
som legger ned stor innsats og gjør det beste ut av situasjonen.  
 
Det er ønskelig å få en mer helhetlig budsjett-/økonomiplanprosess der fokus på mål er mer 
sentralt. Bindal kommune mangler den strategiske delen av kommuneplanen. Dette er en plan 
som skulle ha vært utarbeidet i en årrekke. Målsettingen er å få satt i gang denne prosessen i 
2007. For at kommunen skal kunne være en aktiv aktør i forhold til utvikling er det viktig å se 
på forutsetninger og mål. 
 
Selv om de 2 siste årene har vist gode regnskapsresultater er kommunestyret kjent med bl.a. 
den kommunaløkonomiske analyse fra Bedriftskompetanse som viser at Bindal kommune har 
store framtidige utfordringer. Dette er også bakgrunnen for at kommunestyret i desember sa 
seg enig i at man setter i gang en prosess som har som mål å redusere Bindal kommunes 
utgiftsnivå. Som utgangspunkt i dette arbeidet tar vi med oss at vi gjennom de 2 siste årene 
har opparbeidet oss et fundament som gjør at vi ikke snakker om en prosess med akuttiltak, 
men en prosess der alternativer og konsekvenser kan vurderes på en god måte. Rådmannen vil 
også nevne at det på flere driftsområder er gjennomført brukerundersøkelser i 2006. Disse 
undersøkelsene slår fast at Bindal kommune har gode tjenester og fornøyde brukere. Dette er 
et godt utgangspunkt for det løpende arbeidet med å utvikle kommunen. 
 
Ansatte – årsverk 
 
Pr. 01.10.2006 var det ansatt 213 personer i Bindal kommune noe som tilsvarer 152 årsverk. I 
nevnte tall inngår 27 (20 årsverk) lærere og 186 (132 årsverk) øvrige kommuneansatte.  
Av de 213 ansatte er 168 kvinner og 45 menn. 
 
Arbeidsmiljø – sykefravær 
 
Sykefraværet i 2006 var på 7,4 %. Dette er en nedgang fra 2005 da fraværet var på 9,3 %. I 
2004 var fraværet på 7,8 %.  
Bindal kommune ble IA-bedrift i mai 2002, og fraværsprosenten har aldri vært så lav som nå.  
I samarbeid med NAV ble det i 2006 igjen satt fokus på oppfølging av sykemeldte med 
utarbeidelse av oppfølgingsplaner for den enkelte og tilrettelegging i arbeidet der dette har 
vært mulig.  
Sykefraværet har i de senere år vært størst innen pleie- og omsorgsavdelingen og fraværet har 
ligget på omkring 12 %. I 2006 er fraværet på 9,2 %, og nedgangen skyldes nok i stor grad  
den innsats som er nedlagt i oppfølging av de som har vært syk og å være bevist på å ha en 
trivelig arbeidsplass. 
At sykefraværet nå har gått ned må imidlertid ikke bli en sovepute, og det må fortsatt arbeides 
aktivt for å få ned fraværet. Det er også viktig å ta med seg at gjennomsnittsalderen i enkelte 
avdelinger nå er forholdsvis høy i Bindal kommune. 
 
 
Likestilling 
 
Bindal kommune har ikke likestillingsutvalg eller skriftlige planer som tar for seg temaet 
likestilling mellom kjønnene.  Ut fra kommunens situasjon har ikke dette vært vurdert som 
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nødvendig.  Kommunen må i alt arbeid være bevisst på at man skal fremme likestilling og 
ikke forskjellsbehandle. 
 
Det nevnes at på SSB’s likestillingsindeks for 2006 er Bindal kommune nummer 416 av 
kommunene i Norge. Denne undersøkelsen tar ikke for seg interne forhold i organisasjonen 
Bindal kommune, men forhold som barnehagedekning, kvinnelige 
kommunestyrerepresentanter, prosent med høyere utdanning, kvinner per 100 menn, kvinner i 
arbeidsstyrken samt inntekt. 
 
Avslutning 
 
Selv om kommunen har forholdsvis stort overskudd for andre år på rad, er utfordringene 
mange i en hverdag der endringer er en del av den kommunale verden. Rådmannen anser det 
som viktig å ha et positivt utgangspunkt i forhold til hvordan man møter de skiftende 
omgivelsene. Kommunen skal sette i gang en prosess for å se på våre rammebetingelser og da 
må man også trekke med seg positive forhold. Jeg vil takke de ansatte som på en utmerket 
måte bidrar til gode kommunale tjenester og som er viktige bidragsytere i forhold til resultatet 
i 2006. En utvikling av grunnskolene i Bindal er avhengig av at vi jobber sammen, og jeg vil 
takke den enkelte friskole for godt samarbeid i 2006. 
 
 
 
 
Terråk, 31. mars 2007 
 
 
Knut Toresen 
Rådmann  
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KAP. 2 - ØKONOMISJEFENS KOMMENTAR 
 
Regnskapet er avlagt etter regnskapsforskrifter som gjelder for kommuner og 
fylkeskommuner. Frist for avleggelse av årsregnskap er 15. februar fra økonomisjefens side 
og regnskapet skal være forelagt kommunestyret innen 1.7. 
 
De kommunale forskriftene baserer seg på anordningsprinsippet. Dette tilsier at regnskap skal 
belastes og godskrives med utgifter og inntekter det året disse oppstår, slik at de regnskapstall 
som fremkommer for 2006 vedrører dette året. 
 
Det kommunale regnskapet har tre deler: 
 

• Driftsregnskap 
I driftsregnskapet føres kommunens driftsutgifter og driftsinntekter , herunder 
renter som en har gjennom året. 
 

• Investeringsregnskap 
I investeringsregnskapet føres alle utgifter og inntekter som vedrører nybygg og 
nyanlegg, samt startlån (tidligere formidlingslån). 
 

• Balanseregnskap 
I balanseregnskapet skal status for kommunale eiendeler, gjeld og bokført 
egenkapital fremkomme. 
 

 
ÅRETS REGNSKAPSRESULTAT 
 
DRIFTSREGNSKAPET 
 
Ansvar Tekst Mindreforbruk/ 

merinntekt 
Sum 

    
11 Sentrale styringsorganer og fellesutgifter Mindreforbruk          6 289 686,30 
12 Oppvekst og kultur Mindreforbruk                 939 976,88 
13 Helse- og omsorgsavdeling Mindreforbruk         2 873 790,66 
14 Plan- og ressursavdeling Merforbruk            -37 336,78 
 MINDREFORBRUK      Kr 10 066 117,06 
 
 
Hovedårsak til mindreforbruk ansvar 1.1.: 
Renter, avsatte midler til forventet renteøkning ble ikke brukt  kr.    1.350.000,- 
Renter, redusert grunnet utsatte låneopptak og ex. ord nedbetaling  kr        650 000,- 
Premieavvik, prognose viste 2.700’ faktisk avvik ble 1.600’  kr        800.000,- 
Reserverte bevilgninger        kr 161.000,- 
Renteinntekter         kr        600 000,- 
Mva-kompensasjon, merinntekt i forhold til budsjett   kr 200.000,- 
Økte inntekter skatt og rammetilskudd     kr      2.326.000,- 
 
Sum          kr      6.087.000,- 
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Hovedårsak til mindreforbruk ansvar 1.2: 
Pensjon, mindre utgift enn budsjettert     kr   620 000,- 
Den norske kirke, mindre forbruk (feilbudsjettering)   kr    135 000,- 
Refusjoner         kr           128 000,- 
 
Sum          kr   883 000,- 
 
 
 
Hovedårsak til mindreforbruk ansvar 1.3: 
Pensjon /arbeidsgiveravgift       kr   622 000,- 
Mindreforbruk lønn        kr          654 000,- 
Merinntekt refusjoner        kr          180 000,- 
Kjøp av tjenester stat, fylkeskommune og andre    kr           632 000,- 
Kjøp av varer og tjenester       kr    540 000,- 
Sum          kr 2 628 000,- 
 
 
 
 
 
Avskrivninger pr. ansvar fordeler seg slik: Ansvar 1.1: kr.      44 813      

   Ansvar 1.2: kr.          16 704 
      Ansvar 1.3: kr    245 316  
        Ansvar 1.4: kr.        4 589 619    
 
 
 
NETTO RESULTATGRAD 
 
Driftsresultatet fremkommer som differansen mellom kommunens utgifter og inntekter. 
Driftsresultatet tilsvarer det kommunen har av handlefrihet til investeringer og avsetninger. 
 
Tabellen nedenfor angir kommunens driftsinntekter, netto driftsresultat i perioden i kroner og 
netto driftsresultat i prosent av sum driftsinntekter. 
 
 2003 2004 2005 2006 

Sum driftsinntekter (DI) 112 444 557 115 481 273 123.332.011 136 081 428 
Netto driftsresultat (ND) 3 925 406 5 448 020 11 776 412 21 188 757 
Netto resultatgrad (ND/DI) 3,49 % 4,72 % 9,55 % 17,18 % 
 
Netto resultatgrad forteller hvor stor del av driftsinntektene som kan benyttes til finansiering 
av investeringer og avsetninger.    
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SKATTE- OG RAMMETILSKUDDSGRAD 
 

- viser hvor stor del av kommunens driftsutgifter som dekkes av skatteinntektene og 
rammetilskuddet. 

 
 

 2003 2004 2005 2006 
Rammetilskudd 45 761 007 45 785 846 49 815 756 57 168 804 
Skatteinntekter 25 761 997 25 813 541 25 747231 26 723 087 
Skatt-og 
rammetilskuddsgrad 

65,75% 
 

65,18 % 
 

67 % 72,45 % 

 
 
SKATTEINNTEKTER 
 
Tabellen nedenfor angir først hvor mye kommunekassen innfordret av skatt og 
arbeidsgiveravgift de ulike år, deretter hvor mye kommunens andel av skatt på formue og 
inntekt utgjorde. Beløp oppgitt i hele tusen kroner. 
 
 2001 2002 2003 2004 2005 2006 
Innfordret i alt 70 875 75 466 77 718 75 635 74 932 76 423 
Kommunens andel 23 287 25 014 25 750 25 813 25 745 26 723 
 
 
ARBEIDSKAPITAL 

 
Arbeidskapitalen er differansen mellom omløpsmidler og kortsiktig gjeld og gir et godt bilde 
av kommunens økonomiske handlefrihet. Arbeidskapitalens driftsdel beskriver kommunens 
likvide stilling og er definert som: 
 

Sum omløpsmidler (OM) 
- fond (eks disposisjonsfond) 
- ubrukte lånemidler (ULÅN) 
- kortsiktig gjeld (KG) 
=  Arbeidskapitalens driftsdel 
 
Tabellen nedenfor viser utviklingen av arbeidskapitalens driftsdel. 

 
 2002 2003 2004 2005 2006 
OM 18 067 311 24 631 915 30 339 712 38 406 295 56 592 862 
- fond 6 977 136 6 767 656 6 897 105 7 278 737 10 912 591 
-ULÅN 1 062 355 1 377 713 3 048 365 1 118 189  890 034 
-KG 15 836 743 18 923 121 17 909 608 16 984 673 18 636 139 
=AK drift - 5 808 923 -2 436 575 2 484 634 13 024 696 26 154 098 
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LANGSIKTIG GJELD 
 
Tabellen nedenfor viser utviklingen i kommunens langsiktige gjeld, ekskl. startlån 
(tidligere kalt formidlingslån) , i % av driftsinntekter og pr. innbygger. 
 
 2002 2003 2004 2005 2006 
Lån (LG) 54 856 503 72 346 873 74 507 555 69 129 970 73 194 917 
% av driftsinntekter 
(LG/DI) 

50,72 % 
 

64,34% 
 

65,00 % 
 

56 % 53,79 % 

Pr. innbygger 30 108 40 103 41 905 39 707 43 259 
Innbyggere 31.12 1 821 1 804 1 778 1 741 1 692 
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KAP. 3 - ÅRSMELDING 2006 - OPPVEKST- OG KULTUR 
 
Generelt 
Målet for oppvekstavdelingen er å yte tjenester tilpasset samfunnsutviklingen. Det medfører 
at det legges vekt på: 

• Kunnskap, læring og omsorg i et trygt og utviklende miljø 
• Utvikling av sunne holdninger og sosiale ferdigheter 
• Likeverdige barnehage- og skoletilbud for alle 
• Skolefritidsordninger for småskoleelevene som trenger det 
• Skoler og barnehager som er åpne mot lokalmiljøet – et nært samarbeid over 

sektorgrensene om utvikling av gode oppvekstvilkår og lokalsamfunn 
 
Oppvekst- og kulturkontoret 
Arbeidssituasjonen ved kontoret har også dette året vært hektisk. Sykepermisjoner har vært 
med å forsterke dette. Men stort sett har vi maktet å ta unna det mest nødvendige arbeidet. 
Saksbehandleroppgaver, administrative oppgaver, personalforvaltning og styring av etaten har 
blitt prioritert. Medarbeidersamtaler er ikke blitt gjennomført. Det har vært gjennomført 
ledersamlinger innen skole og barnehage. 
 
A. GRUNNSKOLENE 
 
Stadig nye reformer, nye fagområder og tema presses inn i skolen og fører til store krav til 
omstilling, oppdatering og fornying innen lærerstaben. Det kan nevnes: innføring av nye 
læreplaner, eksamensformer, læringsstrategier/læringsstiler, kartleggingsprøver og nasjonale 
prøver som har krevd mye tid og energi siste år. I tillegg har det fortsatt vært fokus på lese- og 
skriveopplæringen, tilpasset undervisning, undervisningsorganisering og IKT i opplæringen. 
Tilpasset opplæring har vært et innsatsområde over flere år. Noe av målsetningen her har bl.a. 
vært å redusere timer til spesialundervisning etter enkeltvedtak til fordel for generelle 
styrkingstiltak, og å redusere antallet elever som får spesialundervisning. Denne 
endringsprosessen pågår fortsatt hvor målet er at ressursbruken legges om fra særtiltak rettet 
mot enkeltelever til generell styrking av skolene og klassene, for derigjennom å styrke 
spesialundervisning for de som trenger det og tilpasset opplæring for alle. Med de reduserte 
ressursrammene til skolene er denne prosessen svært vanskelig. Det arbeides aktivt med å 
redusere vikarbruk i både barnehage, skole og SFO.  
 
Grunnskolene 

• har gjennomført brukerundersøkelser innen skole og barnehage 
• kartleggingsprøver, - gjennomføring og bruk 
• fokus på lese- og skriveopplæringen, både begynneropplæring og oppfølging 

(”Helhetlig plan for leseopplæringen i Bindal kommune” vedtatt av k.styret 21.06.06.) 
• innkjøp av datamaskiner til alle lærerne for å nærme seg læreplanens intensjoner vedr. 

IKT 
• fortsatt kommunal veileder/ nettverksleder 
• videreført ordningen med S-team (spesialpedagogiske team) ved 1-10 skolene 
• fortsatt opplæring og innføring av nye eksamensordninger 
• fortsatt arbeid med undervisningsorganisering med tanke på tilpasset undervisning for 

alle; arbeidslag/ team, organisering av skoledagen, variert bruk av arbeidsmåter, 
integrering av spesialundervisningen 

• bruk av nye læringsstiler og læringsstrategier 
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• det satses på spansk som et nytt fremmedspråk i grunnskolene på Sør-Helgeland 
• nyåpning av bassenget på Terråk 

 
Skolefritidsordningen 
Eget SFO- tilbud organisert ved skolen har vi bare på Terråk. I Bindalseidet og Kjella krets 
har vi et SFO- tilbud i samarbeid og fellesskap med barnehagen.  
 
Voksenopplæringen 
Noe voksenopplæring på grunnskolens område har vi fortsatt. Fremmedspråklige innvandrere 
har fått norskopplæring med samfunnskunnskap ved Bindalseidet skole. Noe 
spesialundervisning for voksne er også gjennomført etter sakkyndig tilråding. 
  
B. BARNEHAGE 
 
Bindal barnehage 
Barnehagene på Bindalseidet, Kjella og Terråk er nå omorganisert til Bindal barnehage med 
avdelinger på de samme lokaliseringene, men med én felles styrer. Søkningen til 
barnehageavdelingene på Bindalseidet og Kjella er gått ned på grunn av lave fødselskull. Ved 
avdelingen på Terråk er det fullt belegg. For å dekke behovet for plasser der er Terråk 
idrettslags skihus tatt i bruk fra siste høst. Dette er en grei midlertidig løsning da barnetallet er 
så skiftende at det er usikkert om behovet blir vedvarende.  
Bemanningen er forsøkt justert i forhold til søkningen og behovene. For å dekke behovene på 
beste måte, er barnehagene nå så fleksible at det ofte fører til bemanningsmessige problemer. 
Særlig er dette gjeldende ved avdelingen på Bindalseidet. Denne fleksibiliteten er nødvendig 
for foreldrene det gjelder og gjør bl.a. at pleie- og omsorgsavdelingen får mulighet til å dekke 
mye av sitt vikarbehov.   
Barnehagene arbeider systematisk med forbedring, utvikling og evaluering av sitt tilbud. 
Årsplaner og tema er i henhold til barnehagens rammeplan.  
 

• full barnehagedekning, - men trangt på Terråk 
• ledige plasser Bindalseidet og Kjella 
• fortsatt arbeidet med å lage fleksible og brukertilpassede barnehager i tråd med 

behovene til barna og foreldrene 
• innføring av ny rammeplan 
• fortsatt arbeidet med kvalitetsutvikling i barnehagene 
• felles satsing på sosial kompetanse 
• felles satsing på språk og kommunikasjon 
• felles satsing på forberedende matematikkopplæring 
• ledernettverk for barnehagene 
• startet IKT-prosess for barna og personalet i barnehagen 

 
Kort sammenfattende evaluering for oppvekst 
Både fra skolene og barnehagene meldes det om at 2006 har vært et greit arbeidsår.  
Vi har maktet å holde stor aktivitet og gitt gode tjenestetilbud til våre brukere.  Elevene i 
skolen og barna i barnehagene har hatt gode vekst- og utviklingsmuligheter.  Vi har dyktige 
og engasjerte medarbeidere som strever for å skape et godt arbeids- og utviklingsmiljø både 
for barna og for seg selv. 
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C. KULTUR 
 
Kulturskolen 
Høsten 2006 hadde kulturskolen 88 påmeldte elever. I tillegg hadde kulturskolen ansvaret for 
dirigenttjenesten for 3 skolekorps, 3 aspirantgrupper og ett voksenkor. Det vil si at 
kulturskolen har undervisning og instruksjonsansvar for ca. 150 av kommunens innbyggere. 
Dette er en betydelig økning fra 2005. 
Kulturskolen har 7 lærere i til sammen 170% stilling og en rektorstilling i 30%. Fra 
Sparebank1- gruppen fikk Bindal kulturskole kr 50 000,- som er nyttet til innkjøp av en del 
lydutstyr til skolene. 
 
Kulturskolen arrangerte i samarbeid med Bindal Ungdomsråd  Ungdommens Kulturmønstring 
(UKM) for andre gang i 2006, og hadde 37 deltakere fordelt på sceneinnslag og billedkunst. 
På grunn av erfaringene med at reisen til fylkesmønstringen i Bodø i 2005 ble lang, forsøkte 
vi dette året å delta i Nord-Trøndelags fylkesmønstring. Den var lagt til Meråker, så reisen ble 
likevel lang, og de fire deltakerne fra Bindal som fikk reise dit, følte at de som nordlendinger 
falt utenfor programmet. 
 
Kulturskolen har ansvar for den kulturelle skolesekken og de fastsatte programmene har blitt 
avhold i samarbeid med omreisende kulturtilbud og Helgeland museum.  
 
Kulturprisen  
Kulturprisen ble i 2006 tildelt Skoleballet ved Terråk skole. 
 
Bygdekino 
Bygdekinoen har kinoforestillinger annenhver søndag på Terråk. Annenhver onsdag på er det 
visning på Horsfjord. Det var totalt 1.094 besøkende på 66 visninger i 2006. Det gir et snitt på 
16,5 pr visning, og viser at nedgangen fortsetter. 
 
Bindal folkebibliotek 
(hovedbibliotek og bibliotekfilial) 
 2004 2005 2006 
Utlån 5.466 5.675 5551 
Bokbestand 20.523 20.868 21875 
Besøk 4.414 5.305 4.450 

 
Biblioteket er åpent mandag, onsdag og fredag kl. 10.00 – 15.30 og torsdag kveld kl. 18.00 – 
20.00.  Totalt 18 t. og 30 min. pr uke,  – i tillegg kan lånere som kommer utenom 
åpningstiden få hjelp til å låne bøker ved å henvende seg i resepsjonen i 2. etasje.  
Folkebiblioteket har nå felles katalog med de tre største skolene i kommunen som også er 
tilgjengelig på internett for søking, reservering og bestilling fra biblioteket. Dette øker 
samarbeidet og tilgjengeligheten. Biblioteket har også kjøpt inn klasselesekurset Lystleseren 
til bruk i intensive lesekurs for 4.-5. kl. ved alle skolene i Bindal.  
Bindal folkebibliotek, Terråk skole og Harangsfjord skole har deltatt i et samarbeidsprosjekt 
med Høgskolen i Nesna, ”Foreldre som en positiv ressurs i barns læring” –” Foreldre som 
faglige veiledere”. I den forbindelse er det kjøpt inn mange lettleste hefter spesielt beregnet 
på begynnerleseren. 
Vi er sørsamisk område. I den forbindelse fikk vi 10.000 kr. i tilskudd fra Samerådet til 
innkjøp av Samisk og spesielt sørsamisk materiale.  
Mot slutten av året fikk biblioteket bevilget penger til innkjøp av ny sittegruppe, nye 
publikumsmaskiner og stoler, TV m/ DVD-spiller og 3 innleveringsskap for bøker som  
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utplasseres rundt i kommunen slik at det blir lettere å få levert tilbake det en har lånt på 
biblioteket.   
 
Bindal Bygdebok 
Målsettingen var utgivelse av Bind III før jul i 2006, men oppstart av dette arbeidet er utsatt 
til i 2007.  
  
Bindal bygdetun har fra 2004 vært en del av Helgeland Museum. Sommeren 2005 ansatte 
Helgeland Museum en person som fikk ansvar for driften av Bindal Bygdetun. Siden da er det 
gjennomført en rekke arrangementer i regi av Helgeland Museum avd. Bindal Bygdetun, som 
har vært rettet mot det allmenne publikum og egne opplegg for Den Kulturelle Skolesekken. I 
tillegg har det blitt iverksatt og gjennomført en rekke strakstiltak i forhold til restaurering og 
vedlikehold. Det er også blitt igangsatt arbeid med registrering av bygningsmassen, 
gjenstander og foto.  
 
Regionalt kultursamarbeid 
Det regionale kultursamarbeidet er videreført med prosjekter innen dans, musikk, turhåndbok 
og ungdommens kulturmønstring. Bindal har fortsatt en koordinerende rolle i dette arbeidet, 
der kommunene legger inn ca kr 150.000 hvert år, og har tidligere år søkt støtte fra Nordland 
fylkeskommune om tilsvarende sum. Dessverre har fylkeskommunen kuttet sin budsjettpost 
til regionalt kultursamarbeid, og i 2006 fikk regionen støtte kun til ett prosjekt. 
Bindal deltar i samarbeidet med fylkeskommunen om teaterinstruktør i regionen. 
 
Idrett  
 2000 2001 2002 2003 2004 2005 2006 
Kulturmidler 135.000 125.000 105.000 105.000 52.500 55.000 85.000 
Spillemidler ** 330.000 379.000 561.000 790.000 185.000 39.000 0 
**  = Utbetalte tilsagn om spillemidler fra fylkeskommunen. 
 
Samfunnshus 
Svømmebassenget på Bindalseidet var åpent i tiden fra januar til 30.april, og åpnet igjen i 
oktober. Bassenget på Terråk åpnet i desember etter full renovering av basseng, dusj og 
graderobeanlegg. IL Kula og Terråk idrettslag har ansvaret for badevakter de dagene 
bassengene er åpne for publikum.  
 
Kort sammenfattende evaluering av kultur 
Ressurser til kultur er kuttet betydelig de siste årene, men ble heldigvis styrket noe i 2006, - 
både budsjettposter til arrangement/ tilskudd og til noe oppgradering av biblioteket.  
Den administrative siden av kulturlivet består av kulturkonsulentstilling i 30 % og 
rektorstilling i kulturskolen i 30%. Det gjør at det blir liten tid til aktiv oppfølging av 
kulturlivet fra kommunens side. Lag og foreninger må i stor grad klare seg selv.  
Samarbeidet med kunstskolen har blitt oppsagt og vi får her et gap som det må ses på hvordan 
skal tettes. Det er positivt at utdannelsesnivået blant lærere i kulturskolen er høyt og her ligger 
en del muligheter, men vi trenger å dra veksler på andre profesjonelle miljøer for å få en 
ønsket utvikling. Det å berge profesjonelle aktører i kommunen har svært stor betydning for 
utviklingen i Bindal kommune. 
 
På kulturvernsiden har vi hatt en styrking av tilskudd til museum, og vi ser store muligheter i 
samarbeidet med Helgeland Museum, slik at vi kan sikre kulturminnene i Bindal og få til en 
bedre formidling av fortiden. 
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D. ANDRE SAMARBEIDSPARTNERE 
 
PPT (Pedagogisk- psykologisk tjeneste) 
Også i 2006 har  PPT gjort en god og nødvendig jobb i Bindal. PPT og det øvrige 
hjelpeapparatet i kommunen, som helsesøster og barnevern, har nå et organisert og nært 
samarbeid. Vår kontaktperson ved PPT bor i Bindal og har full stilling innen denne tjenesten 
på Sør-Helgeland.  
 
RKK (Regionalt kontor for kompetanseutvikling) 
Når det gjelder oppfølging og koordinering av kompetanseutvikling og kanalisering av midler 
til utviklingsarbeid i regionen har RKK fortsatt en viktig funksjon. Det er fortsatt usikkerhet 
om RKK`s funksjon og arbeidsområde kan bli endret som følge av de pågående drøftinger 
omkring FDA (Felles Desentralisert Administrasjon) på Sør-Helgeland.  
 
MOT 
MOT i Bindal har i 2006 bare bestått av èn person. Den andre måtte slutte pga. at hun tok 
over hjemgården og et videre samarbeid var ikke kapasitetsmessig gjennomførbart for henne. 
Året startet med å skolere tre stk. 9.klassinger, for å holde MOT-foredrag for 7 klassingene i 
Bindal. Disse tre 9.klassingene var fra alle ungdomsskolene (Bindalseidet, Kjella og Terråk). 
Dette prosjektet heter 789, og ble en stor suksess. Ungdommen lærte mye  og fikk fin sosial 
omgang med andre 9.klassinger fra MO og Hattfjelldal. Bindalsungdommene gjennomførte to  
7. klassebesøk i etterkant med stor respons fra elevene. Dette er et prosjekt som absolutt må 
videreføres. 
MOT har også greid å gjennomføre det vanlige besøksprogrammet i skolene, til tross for at vi 
bare har èn MOT-informatør. Det synes ønskelig at MOT i Bindal må økes til to informatører 
for å få  kontinuitet og integrering av MOT`s visjon i Bindal. MOT har i likhet med tidligere 
år gjort en god og viktig jobb for ungdommene i Bindal også i 2006. 
 
Den interkommunale kunstskolen 
Kunstskolen har også i 2006 gjennomført undervisningsopplegg ved alle skolene i 
kommunen. Et positivt og nyttig samarbeid, som skolene setter stor pris på. Det oppleves av 
skolene som et stort savn at vi ikke lenger får nytte deres tjenester. 
 
Skolehelsetjenesten 
Helsesøster har regelmessige besøk ved skolene.  I tillegg har hun rutinemessige oppfølginger 
av alle skolebarn, også enkelte som hun følger tettere opp med samtale og oppfølging. 
 
Foreldre 
Foreldrene har gode tradisjoner med å følge opp eleven i de tradisjonelle, formelle 
samarbeidsfora vi har. Møter og konferanser har bra oppslutning ved både skolene og 
barnehagene. Foreldre er alltid en viktig ressurs. Bindal deltar gjennom Terråk skole, 
Harangsfjord skole og Bindal folkebibliotek i et stort utviklingsprosjekt ”Foreldre som en 
positiv ressurs i barns læring” – ”Foreldrene som faglige veiledere”. Sammen med 
Høgskolen i Nesna lanseres nå dette prosjektet som meget interessant på landsplan. Dette er vi 
stolte av. 
 
Økonomiske vurderinger vedr. oppvekst- og kultur 2006 
Regnskapet viser at hele oppvekst- og kultursektoren i 2006 har hatt et netto forbruk på  
kr 21 084 873,-. Dette er kr 939 976,- mindre enn budsjettert. I hovedsak skyldes dette stor 
reduksjon i pensjonsutgifter og arbeidsgiveravgift i forhold til prognosene i budsjettet. Det er 
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også kommet inn noe mer brukerbetaling enn beregnet. I tillegg har hele organisasjonen vært 
meget nøktern, og ikke utnyttet de budsjetterte forbruksposter fullt ut.  
 
Mål for 2007 
I 2007 skal skolene utarbeide egne omforente utviklingsmål, ny arbeidstidsavtale,  
kvalitetssikring ut fra nye retningslinjer og krav og større integrering av MOT. En stor 
matematikksatsing innen grunnskolene på Sør-Helgeland skal starte opp høsten 2007. Dersom 
denne satsingen skal lykkes, vil den kreve mye av de deltakende skolene. Den stadig økende 
bruk av IKT i skolen har ført til et større behov for mer tid og ressurser for vedlikehold og 
drift av datautstyret i skolen. Den avsatte resursen på 2 t/u må økes.  
 
Barnehagene skal i 2007 arbeide videre med innføring av den nye rammeplanen for 
barnehagene, fortsette arbeidet med å styrke barnas sosiale kompetanse og satse på språk, 
kommunikasjon og forberedende matematikkopplæring. 
 
For hele etaten er det et mål at man skal ha et godt kvalitativt tilbud innenfor oppvekst- og 
kultursektoren. Den vedtatte satsingen på barn og unge håper vi kan gi positive resultater for 
målgruppen. Det er fortsatt ei målsetting at vi skal ha gode barnehager til alle som ønsker det. 
Barnehagene skal være fleksible, og vi skal ha et dyktig personale til å betjene dem. Skolene og 
barnehagene skal være trygge, stimulerende og være preget av god forelderkontakt.  
 
   
   
Oppvekst- og kulturkontoret 26.02.2007 
 
 
 
Knut Gutvik 
Oppvekst- og kultursjef 
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KAP. 4 - ÅRSMELDING 2006 – HELSE- OG SOSIAL 
 
Bemanning: 
Helsestasjonen   2,5 årsverk 
Legekontoret    7,0 årsverk 
Sosialkontoret    3,0 årsverk 
Fysak     0,6 årsverk 
Psykiatrisk sykepleier   1,0 årsverk 
Pleie- og omsorgavdelingen  68,0 årsverk 
Helse- og sosialsjef   1,0 årsverk 
Sum     83,1 årsverk 
 
Alle ansatte har hatt fokus på å gi gode tjenester til befolkningen. Et godt arbeidsmiljø er 
viktig og jeg opplever at alle bestreber seg på gjøre arbeidsplassen trivelig for alle. 
Avdelingen har en arbeidsstokk som virkelig står på for Bindal kommune. Jeg er stolt over de 
ansatte og vil takke hver især for den jobben de har utført i 2006. 
 
MÅLOPPNÅELSE I 2006 
 
Totalt har avdelingen et mindreforbruk / overskudd på ca 2,8 mill kr. Dette fremkommer ved 
økte inntekter og mindre innkjøp av både varer og tjenester. 
 
Brukerundersøkelsene viser at tjenestemottakere og pårørende er fornøyd med hjelpen de får. 
Pleie- og omsorgavdelingen fikk et snitt på 3,8 av 4,0 som høyeste mulige skår. Dette tilsier at 
alle tjenestemottakerne er godt tilfreds med hjelpen de får. 
 
Tilsyn med avdelingen har gitt avdelingen både merknader og avvik. Alle avvik er rettet opp. 
Dette gjelder Helsetilsynet, branntilsyn, mattilsyn og farmasøytisk tilsyn i 2006. Tilsyn med 
kommunens miljørettet helsevern av Helsetilsynet var en tøff opplevelse for mange. Fokus var 
kontroll og avdekking av feil og mangler og lite rom for veiledning og bistand. 
 
Pleie- og omsorgsavdelingen fikk ikke fagprogram på data.  
 
INTERNKONTROLL OG KVALITETSSIKRING 
 
Forskrift om internkontroll i sosial- og helsetjenesten tilser at alle avdelinger skal kunne 
dokumentere sin virksomhet. Omfanget av systemet er avhengig av virksomhetens art, 
aktiviteter, risikoforhold og størrelse på avdelingen. Dette er et viktig arbeid som står litt i 
stampe i påvente av at kommunens overordnede system er på plass.  
 
KOMPETANSE 
 
Alle ansatte i avdelingen er opptatt av å holde seg faglig oppdatert. Dette gjøres gjennom 
kurs, internopplæring, hospitering, veiledning og videreutdanning. 
Avdelingen har mange ansatte som i løpet av året har gjennomført utdanning og fått fagbrev 
og videreutdanning innen flere fagfelt. Det er et stort behov for økt kompetanse for å følge 
med i utviklingen av de forskjellige fagfeltene og imøtekomme krav fra pasienter, pårørende 
og spesialisthelsetjenesten. 
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I forbindelse med opplæringsplanen sendte vi ut et skjema for kompetansekartlegging. 
Svarprosenten var fra 40 til 100 % fra de forskjellige avdelingene. Det blir kjørt en purrerunde 
i 2007. Fem ansatte tok fagbrev som hjelpepleier og lærlingen på kjøkkenet tok fagbrev som 
kokk. Hun har dermed fått en liten stilling på kjøkkenet ved sykehjemmet. En ansatt har 
gjennomført videreutdanning innen psykisk helsearbeid. To hjelpepleiere har tatt 
videreutdanning innen kreftomsorg.  3 assistenter har tatt grunnkurs i pleie- og 
omsorgsarbeid. 
 
Bindal kommune er medlem av både EiNa, etterutdanningsnettverket i Namdalen og RKK, 
regionalt kontor for kompetanse. Begge arrangerer kurs for kommunalt ansatte. RKK i 
førsterekke for skole, barnehage og sosial. EiNa har størst fokus på helse.   
    
SKYSS/AMBULANSEBÅT 
 
Bindal kommune kjøper denne tjenesten av J. Busch båtskyss as. 
Bindal kommune og Helgelandssykehuset deler på utgiftene. Sykehuset har ansvar for 
ambulansetransport og syketransport og kommunen for skyss av helsepersonell. 
I 2006 har kommunen hatt beredskap i 24 timer pr døgn. Sykehuset har beredskap for sine 
tjenester fra klokken 08 00 til 24 00.  
 
Oppdrag i 2006 
 
Type tjeneste Kjørte km 
To ambulanseturer      82 
Syketransport 1 972 
Tre turer med lege på vakt    128 
SUM 2 182 km 
 
ALKOHOLKONTROLL 
 
Helse og sosialavdelingen har uttalt seg i forbindelse med 29 søknader om salgs- og 
skjenkebevillinger. 
Helse- og sosialsjefen er ansvarlig for den kommunale alkoholkontrollen og har gjennomført 
11 kontroller. 
 
FYSIOTERAPITJENESTEN 
 
Bindal gir 1,5 driftstilskudd fordelt likt på to fysioterapeuter. I 2006 utgjør det kr. 342 000,-. 
Helsestasjonen og sykehjemmet kjøper tjenester til timepris. Helsestasjonen ved behov og 
sykehjemmet to ganger pr uke en til to timer pr gang.  
Begge fysioterapeutene holder på med videreutdanning og spesialisering.  
Ved årets slutt sto det 28 pasienter på venteliste. Ventetiden var på 3 til 8 uker. De som venter 
lengst er de med kroniske plager og som er utenfor arbeidslivet. 
Fysioterapeutene henviser ikke pasienter til FYSAK, noe som er uheldig. Det er en vanskelig 
balansegang mellom kommunal drift og de som er selvstendig næringsdrivende og skal tjene 
penger. 
 
Bindal kommune vil oppfordre fysioterapeutene å se på hvordan de kan redusere ventelisten 
og hvordan samarbeidet med Fysak kan forbedres. 
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FYSAK 
Visjon: ”en frisk og aktiv befolkning” 
 
Fysak Bindal har flere ”billige” aktivitetstilbud gående. Problemet er at deltagerne uteblir der 
hvor det stilles ansvar og krav til egenaktivitet. De som leder aktivitetene, bruker mange timer 
av sin fritid og stiller gratis opp hver uke, gjør et fantastisk samfunnsarbeid. Deres raushet, 
toleranse og inkluderende krefter er meget verdig. 
Bindal kommune som Fysakkommune bør i sterkere grad enn det som er gjort tidligere 
oppfordre sine ansatte til mer fysisk aktivitet.  Det er få og enkle virkemidler som kan taes i 
bruk til dette formål. 
 
Fysaksentralen. 
Er mottakersentral i kommunen for aktivitetsmedisin satt i system. Prosjektet er finansiert av 
Nordland fylkeskommune, Fylkesmannen i Nordland, Sosial- og Helsedirektoratet og Bindal 
kommune.  
 
Det er legene i kommunen som henviser pasienter med en Fysakresept. Ut i fra en medisinsk 
vurdering som tilsier at spesielt tilrettelagt og veiledet fysisk aktivitet vil utgjøre et viktig 
element i sykdomsforebyggende og/ eller behandling av sykdom. 
Fysak resepten (”trim på resept”) er navnet på et folkehelseprogram hvor intensjonen er at 
folk skal få en ”sunnere” livsstil. Fysisk aktivitet er medisin som skal bidra til en sunnere 
livsstil. Resepten løser ut 12 uker med aktivitet i 90 minutter 2 ganger i uken. 
 
Målgruppe: Fysakresepten kan skrives ut til pasienter med høyt blodtrykk, sukkersyke, høy 
vekt og muskelskjelettproblem. I følge all forskning på området fysisk aktivitet skulle 
potensialet slik sett vært veldig stort. 
Organisering: Fysak sentralen i Bindal er en pilot sammen med 7 andre kommuner i 
Nordland. Felles for alle er at de er Fysak kommuner. Bindal har for tiden 41,3 % stilling 
knyttet til sentralen. 20 % Fysak koordinator og 21,3 aktivitetsmedarbeider jobber med fysisk 
aktivitet som en del av helsetilbudet. 
 
I løpet av år 2006 ble det utdannet kursleder i røykeslutt og kursleder i kostholds- og 
ernæringsveiledning. Begge kursene ble organisert og ledet av Fylkesmannen i Nordland og 
Buskerud og Sosial- og Helsedirektoratet.  
 
Det ble arrangert to felles samlinger for Fysak- og Frisklivssentralene i Nordland og Buskerud 
i 2006. Det var Norge sin tur av de nordiske landene til å arrangere konferanse i Trim på 
resept. Norge valgte å endre konferansen til ”Livsstil på resept” hvor fysisk aktivitet, ernæring 
og tobakk fikk like stor oppmerksomhet. 
 
Bindal kommune kunne med fordel ha hatt en kommunal fysioterapeut knyttet til Fysak. Da 
kunne man hatt gruppebehandling i gymsal og basseng.  I dag er av og til Fysak og Bindal 
fysikalske institutt konkurrenter på samme marked. Instituttet skal tjene penger og kommunen 
vil drive folkehelsearbeid rettet mot de samme kundene / innbyggerne. 
 
 
LEGETJENESTEN 
 
Legekontoret har i hatt turnuslege i 6 mnd, resten av året har vi brukt vikarer. Den stabile og 
gode legedekningen vi har gir tjenester av god faglig standard. Dette er med på å redusere 
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aktiviteten utenom kontortid. Publikum vet at de kommer inn til lege neste dag og dermed 
ringer de ikke om kvelden og om natten. 
 
Fordeling av henvendelser 2006 
Legevakt inkludert 
 
 2002 2003 2004 2005 2006 
Telefon 9750 9622 7163 6461 6778 
Konsultasjoner 6856 6862 6376 5805 5899 
Sykebesøk 679 654 530 423 380 
 
Bindal kommune har sin legevaktsentral lokalisert ved Sykehuset Namsos, de tar i mot alle 
telefonhenvendelser til legevakten utenom kontortid. I 2006 var det ca 1000 henvendelser. 
 
Målet er å holde stabil bemanning og akseptabel vaktbelastning. På sikt bør vi se på 
samarbeidsformer innenfor miljørettet helsevern, smittevern og legevakt over 
kommunegrensene. 
 
 
HELSESTASJONSTJENESTEN 
 
Helsestasjonen har hatt 1,5 årsverk om helsesøster i ca 6 mnd av året. Dette har gjort at driften 
i 2006 har vært noe redusert. Det er født 10 barn i Bindal. Jordmor har en kontordag pr uke til 
kontroller og hun har bakvakt i en uke rundt hver termin. Alle har fått hjemmebesøk og blitt 
fulgt opp en gang pr mnd i første leveår. 
Alle skolebarn har fått sine vaksiner.  Målsettingen om å besøke de tre store skolene hver 14. 
dag er ikke oppnådd. Helsestasjonen har et bra tverrfaglig samarbeid, men det går på 
bekostning av oppfølging av den enkelte elev og deres familie. Det har også blitt mindre tid til 
å bidra med undervisning i klassene og å delta på foreldremøter. 
 
Helsestasjon har gjennomført kurs for nybakte foreldre, 4 par deltok. Kurset heter GODT 
SAMLIV og departementet har gitt øremerkede midler til gjennomføringen 
 
Selv om barnetallet reduseres ser det ut til at behovet for oppfølging av barn og deres familie 
øker. Skolebesøk på fem skoler gjør at noe tid går bort i reise. Helsestasjonen er også med i 
mange ansvarsgrupper rund barn med spesielle behov. 
 
SOSIALTJENESTEN 
 
Sosialkontoret hadde redusert bemanning i første halvår og alle stillinger ble besatt fra høsten 
2006. Funksjon som sosialleder og faglig ansvarlig i 2006 har vært ivaretatt av helse- og 
sosialsjefen.  
 
Økonomisk sosialhjelp er gitt til 43 klienter som til sammen har fått kr 505 000,- i bidrag og 
lån. De fleste klientene har noe egen inntekt og /eller trygdeytelse som ikke dekker utgiftene 
til livsopphold og bolig. De får dermed supplerende ytelser fra sosialkontoret. I perioder har 
vi hatt flere unge som ikke har fullført videregående skole og som ikke kommer inn på 
arbeidsmarkedet. Dette er en gruppe som vi prioriterer. Sammen med NAV arbeid prøver vi å 
finne egnede praksisplasser eller annen sysselsetting. 
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Sosialkontoret tildeler støttekontakt, avlastning og leksehjelp til barn som har behov for det. 
Vedtak om leksehjelp som vi fatter etter lov om sosiale tjenester, blir i andre kommuner 
avslått, men vi synes dette er så viktig at vi har brukt skjønn og gitt hjelp.  
 
Sosialkontoret er i kontakt med ganske mange som har opparbeidet seg stor gjeld. 
Gjeldsrådgiving har vi hatt liten kapasitet til i det siste året. Flere av våre brukere har offentlig 
gjeldsordning, men de greier seg ikke med den tilmålte inntekten de får beholde hver mnd. 
 
Sosialkontoret har ansvar for alle tiltak til barn under 18 år, eller til de ferdig med 
videregående skole. Dette er barn og unge som trenger mye praktisk bistand for å 
gjennomføre videregående skole. Fylkeskommunen har avviklet alle sine skoler med internat 
og personale. Vi må derfor kjøpe denne tjenesten for våre elever.  Økonomisk hadde vi høsten 
2006 tatt høyde for en elev på hybel, det tiltaket er utsatt og dermed påløp ikke utgifter som 
planlagt. 
 
 
BARNEVERNSTJENESTEN 
 
Barneverntjenesten sin viktigste rolle er å være med på å legge forholdene til rette sammen 
med foreldre, barnehage, skole, helsestasjon og andre slik at alle barn får tilfredsstillende 
oppvekstvilkår.  
Alle foreldre vil sine barn alt vel, men det er ikke alltid godt nok. Vi ser voksne som sliter 
med psykiske plager, atferdsavvik, manglende emosjonell omsorg, dårlig somatisk helse, 
dårlig økonomistyring og rusproblemer. Vi opplever at barn sliter med funksjonshemming, 
psykiske problemer, rusmisbruk, atferdsproblemer og annet. Vår utfordring er å finne gode 
hjelpetiltak som kan kompensere for foreldrenes manglende omsorgsevne og være med på å 
styrke familien for å kunne ivareta barna på en forsvarlig måte. 
 
Barneverntjenesten fikk tilført en halv stilling høsten -06, ansettelsen ble utsatt til januar -07 
pga kontormangel på rådhuset. Når barnevernet blir styrket blir det rom for mer forebyggende 
tiltak, deltagelse på foreldremøter og tverrfaglig samarbeid. 
 
Bindal kommune har 5 barn i fosterhjem og vi følger opp to ungdommer frem til 23 år. Vi har 
10 barn som har hjelpetiltak etter lov om barnevern. 
Avdelingen har mottatt 14 bekymringsmeldinger i løpet av året. 
 
Barnevernstjenesten er avhengig av et godt samarbeid med alle som arbeider med barn. Det å 
ha regelmessige og formelle møtepunkt gir mulighet for felles forståelse av barns behov og 
gjensidig tillit til hverandres fagområder. 
 
Barnevernet på Sør-Helgeland har et godt samarbeid og den regionale advokatfullmektigen er 
til god hjelp i vårt arbeide. 
 
 
PLEIE- OG OMSORGSAVDELINGEN 
 
Avdelingen har i utgangspunktet fungert med 68,4 årsverk gjennom 2006. Det er 106 ansatte i 
avdelingen, det arbeides til forskjellige tider hele døgnet og i 15 forskjellige avdelinger.   
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Kommunene har kjøpt kommunal rehabilitering ved Namdal rehabilitering for kr 174 000,- til 
5 forskjellige pasienter, til sammen 109 døgn. 
 
Bindal sykehjem 
Sykehjemmet har 35 plasser, og har hatt et belegg på 95 % gjennom året.  
Av disse er 7 % korttidsopphold. Sykehjemmet er tredelt, - 6 beboere på skjerma, 16 på rød 
og 13 på grønn. Sykehjemmet har i 13 uker måttet leie inn ekstrahjelp for å ivareta pasienter 
med omfattende pleiebehov. Innleie i de ukene var i størrelsesorden 80 til 100 timer pr uke. 
 
Kjøkkenet har bemanning på dag og kveld. Det kokes 55-60 middagsporsjoner daglig, da det 
også selges middag til hjemmeboende i indre del av kommunen.  
Det er brettservering av tørrmat til 16 beboere på rød, - tilberedt av kjøkkenbetjening.  
19 beboere har anledning til å smøre maten selv, dette gir en mer helhetlig ordning rundt 
beboerne. Det er pleiere på avdelingen som dekker bord og tilbereder for denne ordningen i 2 
avdelinger (skjerma og grønn).  
Det er ressurskrevende å servere mat på flere steder samtidig, men samtidig krever 
kvalitetsforskriften at slike tilbud gis, og beboerne er svært fornøyde med denne ordningen. 
Vaskeriet vasker alt tøy fra sykeheimen. I tillegg er det en del hjemmeboende på bofellesskap 
som kjøper vaskeritjenester. Terråk Gjestegård leier vaskeritjenester. Dette har gitt inntekter 
til kommunen, men har samtidig krevd litt ekstra innleie. 
 
Hjemmetjenester 
Boenheter: 
Bindalseidet bofellesskap 7 leiligheter  
Åsentoppen 4 leiligheter  
Åsaunveien 4 leiligheter  
Terråk bofellesskap B 6 leiligheter, 4 hybler 
Terråk bofellesskap C 6 leiligheter 
Alle er utleid pr i dag, men vi har hatt hybler ledige store deler av 2006. 
Det er venteliste for å få leilighet i bofellesskapet på Bindalseidet. 
 
Antall tjenestemottakere: 
Hjemmesykepleie 97 tjenestemottakere 
Hjemmehjelp 55 tjenestemottakere 
Miljøarbeid /psykiatri 5 tjenestemottakere 
Miljøtjeneste 6 tjenestemottakere 
Dagsenteret 13 tjenestemottakere 
BPA brukerstyrt personlig assistent: 5 tjenestemottakere 
Individuell plan 9 tjenestemottakere 
Ressurskrevende tjenestemottakere (> 37,5 t/uke) 7 tjenestemottakere 
Åsentoppen, Åsaunveien og Gamle Gårdsvei har døgnbemanning. 
Eldresenteret på Bindalseidet har middagskoking til hjemmeboende i ytre del av kommunen. 
Her kokes det 20-25 middagsporsjoner daglig. 
 
Generell aktivitet 
Det er fattet 242 enkeltvedtak gjennom året. 
 
IPLOS, individbasert pleie og omsorgs statistikk, har hatt to prøveinnsendinger gjennom 
2006, og vi har deltatt på begge. Rapportering for 2006 skjer både gjennom IPLOS og 
KOSTRA. IPLOS sikrer at det ikke blir dobbelrapportering av tjenestemottakere, men vi aner 
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at dette vil kreve ytterligere arbeid også neste år. Kravet til tidsfesting av arbeidsoppgaver er 
så vidt påbegynt, og vi ser at det er utfordrende å følge opp dette fortløpende. Det vil bli 
lettere å få ut tallmateriale for å beskrive hvilke oppgaver som utføres og hvor pleietrengende 
pasientene er. 
 
Det er pr i dag 4 personer med lederansvar i kommunens største avdeling. 
Det er 3 gruppeledere i tillegg til pleie- og omsorgsleder, samt at det er 2 personer med 
arbeidslederansvar i avdelingen, - leder ved Åsen dagsenter og kokk ved Bindal sykehjem. 
Den ene gruppelederstillingen ble høsten 2006 tillagt utvidet myndighetsområde. 
Det er til sammen 15 avdelinger i størrelsesorden 0,6-16 årsverk (fra 1 til 30 ansatte).  
Det avvikles avdelingsmøter med leder til stede fra ukentlig til hver 8. uke, da det er ulike 
behov på hver avdeling. 
Arbeidsoppgavene er omfattende og flere oppgaver er nedprioritert. Kvalitetssystem, nye 
prosedyrer utarbeides pr i dag etter hvert som behov oppstår. 
Utviklingssamtaler/medarbeidersamtaler er ikke gjennomført i avdelingen. Årsaken til dette er 
arbeidsmengden som er tillagt pleie- og omsorgsleder. Oppfølging av enkeltpersoner 
(sykemeldte, opplæring, tilrettelegging) er også vanskelig å gjennomføre tilfredsstillende pga 
tidspress. Det er ønskelig det blir avsatt tid til alle oppgaver knyttet til tjenester og ansatte. Jeg 
får tilbakemelding om for høyt arbeidspress hos gruppelederne og at det må gjøres tiltak for å 
tilpasse oppgavene og bemanningen.   
 
Hjemmesykepleiens biler er byttet ut. Kommunen leaser nå 4 biler, der sikkerheten til de 
ansatte er ivaretatt i langt større grad enn før. 
 
Kurs/opplæring: 
Brannøvelse x 2 
Førstehjelp 
Legemiddelhåndtering 
Sykepleiedokumentasjon  
Lov om sosiale tjenester kap. 4A (unngå tvang) 
Grunnutdanning i data for ansatte  
 
Avdelingen har hatt hjelpepleieelever, sykepleiestudenter og gitt praksisplasser til elever i 
videregående skole. 
 
MÅL FOR 2007 
 
Gi god faglig service og god tilgjengelighet. 
Gi de ansatte gode arbeidsplasser. 
Etterkomme lover og forskrifter, spesielt fokus på internkontroll 
Budsjett 2007. 
Folkehelsearbeid i praksis. 
 
26.2.2007 
Gudrun Fossem 
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KAP. 5 - ÅRSMELDING 2006 – PLAN OG RESSURS 
 

I 2006 ble avdelingen tillagt ansvaret for alt kommunalt renhold samtidig som alle 
renholderne ble overført til avdelingen. Avdelingen har følgende bemanning: 
Administrasjonen 6 stillinger, uteseksjon/vaktmesterpool 6,8 stillinger, landbruksvikar 1 
stilling og renhold 8,9 stillinger (årsverk) fordelt på 18 fast ansatte renholdere. 
 
Av stillingene i administrasjonen er en stilling vakant, uten at det er avsatt lønnsmidler. På 
grunn av permisjoner og oppsigelser har det i 2006 blitt ansatt en ingeniør i fast stilling og en 
i midlertidig stilling. Av samme årsaker har det i perioder bare vært 4 ansatte i 
administrasjonen. 
 
Plan- og ressursavdelingen har mot godtgjørelse påtatt seg oppgaven med kabelpåvisning på 
vegne av Bravida/Geomatikk.  I 2006 ble det foretatt 19 påvisninger. 
 
KOMMUNAL BYGNINGSMASSE 
 
I løpet av året ble det annet blitt gjennomført totalrenovering av basseng- og garderobeanlegg 
på Terråk skole. Bassenget og garderobene ble tatt i bruk høsten 2006. Det ble leid inn ekstern 
prosjektleder for gjennomføringen. På kommunal bolig i Gullveien på Terråk ble det 
gjennomført omfattende innvendige reparasjoner på grunn av vannskade. På den øvrige 
kommunale bygningsmasse er det bare gjennomført det aller nødvendigst av vedlikehold. 
 
VEG 
 
Det er kjøpt inn 1400 m3 knustgrus i år, som i hovedsak er benyttet til generelt 
vedlikehold/grusing av veinettet. I Rødlibakken på Bindalseidet ble det tilrettelagt for 
asfaltering ved at det ble lagt ned nytt overvannssystem og utskiftet masser/toppdekke i en 
lengde av ca. 100 m. Også Rødliveien ble i hovedsak gjort klar for reasfaltering.   
 
Tilgjengelige midler er ikke tilstrekkelig for å opprettholde en tilfredsstillende veistandard.  
Bindal kommune har pr. i dag flere strekninger med asfalt som har et skrikende behov for 
reasfaltering, i tillegg er grusmangelen stor på enkelte vegstrekninger.   
 
RENOVASJON 
 
Miljøtorget på Terråk drives av Bindal kommune etter oppdrag fra MNA.  Det er jevnlig og 
godt besøkt, så det er et helt klart behov for dette tiltaket. 
 
UTSTYR OG MASKINER 
 
Maskinparken er den samme som i 2005, dvs. traktor og lastebil. Traktoren som ble kjøpt i 
2002 er fortsatt bra, men lastebilen som er fra 1980 har vi i flere år beskrevet som utgått på 
dato. 
 
VANNVERK 
 
Terråk vannverk 
I slutten av januar ble det tatt i bruk ny renseteknologi ved at det ble installert membranfilter-
anlegg.  Etter en del innkjøringsproblemer har det i hovedsak funksjonert i samsvar med 
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forutsetningene, og vannkvaliteten har vært god.  Mattilsynet hadde tilsyn med anlegget i 
april, og det ble godkjent med kun mindre anmerkninger som ble rettet umiddelbart. 
 
Vannverket produserte i 2005 153.000 m3 vann. Det er 37.000 m3 mer enn i 2005. Det skyldes 
dels at det i forbindelse med ”innkjøring” av membranfilteranlegget ble produsert en del vann 
til overløp, dels at det ble benyttet vann til vatning av tømmer på Langstrandhøgda. 
Fortsatt utgjør lekkasjer på ledningsnettet ca. 40  % av forbruket. Da lekkasjene består av flere 
mindre lekkasjer som ikke er påvisbare på overflaten kreves det betydelige ressurser for å 
lokalisere dem.  
 
Horsfjord vannverk 
Renseanlegget på Horsfjord produserte i 2006 50.000 m3 vann, 5.000 m3 mindre enn i 2005. 
Av dette antas at ca 15.000 m3 går til lekkasjer/frosttapping. Lekkasjene her finnes på 
stikkledninger, er små og vanskelig å finne.  Det ble brukt mye tid og ressurser på 
lekkasjesøk, og større akutte lekkasjer som førte til forsyningsproblemer ble funnet og 
utbedret. Renseanlegget funksjonerer godt, og vannkvaliteten er god.  Begrensningene for 
dette anlegget er kapasiteten, noe som kan gi leveringsproblemer på sommerstid, i forbindelse 
med vanning i tørkeperioder og vannforbruk til jordbruket 
 
Åbygda vannverk 
Det ble produsert 14.000 m3 vann, 4.000 m3 mindre enn i 2005. Det har ikke vært 
kapasitetsproblemer i år.  Det er investert i nytt forfilter til en kostnad av ca. kr. 90.000,-.  
Ellers er det foretatt opprensking av løsmasser i inntaksbassenget. Disse tiltakene vil 
forhåpentligvis redusere behovet for ettersyn/vedlikehold. 
Renseanlegget er driftsikkert og lettdrevet, og vannkvaliteten har også i år vært god.   
 
Holm vannverk 
Vannkvaliteten levert fra Bindalseidet vannverk har tidvis ikke vært tilfredsstillende.  I 
perioder med mye nedbør har automatsilen gått tett som følge av småkvist, lauv m.m., og 
vannet har derfor blitt styrt forbi silen – og abonnenter har opplevd at kraner har blitt 
tilstoppet av kvist og annet.  De tiltak som ble gjort i inntaksdammen høsten 2005, ser ikke ut 
til å ha løst problemet.  Bakteriologisk har vannet vært tilfredsstillende. 
 
Gaupen vannverk 
Gaupen vannverk ble vedtatt utbygd i 2006 til en kostnad på 2,2 mill. kr. Anbudsprosessen er 
ferdig og oppstart var planlagt til slutten av 2006. Skipsforlis i forbindelse med leveranse av 
hovedledning medførte imidlertid forsinkelser. Anleggsstart ble derfor utsatt til 2007. 
 
AVLØP  
 
Det har i 2006 ikke vært større utbyggingsprosjekter i forbindelse med avløp.  Utover 
ordinært vedlikehold av ledningsnett og pumpestasjoner er det er lagt ca. 100 m separat 
overvannsledning fra slamavskiller på Møllerøya (Horsfjord) og ned til sjøen. 
Det er videre behandlet og innvilget 5 søknader om utslipp fra mindre avløpsanlegg i 2006.   
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BRANNVERN  
 
Utrykninger 
Brannvesenet i Bindal hadde 10 utrykninger i 2006, (11 i 2005) disse fordelte seg slik: 
1 pipebrann 
3 trafikkulykke 
1 unødig alarm 
1 annen assistanse (bensinstasjon Smestad) 
1 branntilløp i fergeleie 
1 bilbrann 
2 lyngbrann 
 
Øvelser 
Det ble avholdt 3 øvelser på Bindalseidet og 5 på Terråk. 
 
Brannsyn 
Det har i de senere år vært et mål og et krav å gå brannsyn i alle særskilte brannobjekter.  
Det ble gjennomført 19 tilsyn av 24 i 2006. 
 
Bemanning/utstyr 
Bemanningen er uendret fra 2005, med 17 brannkonstabler på Terråk og 9 på Bindalseidet. 
Etter pålegg fra Direktoratet for samfunnssikkerhet og beredskap ble det innkjøpt tankbil i 
2006. Kapasiteten er 10 m3.  Tanken er i syrefast stål, og kan i nødstilfelle også benyttes til 
transport av drikkevann.  Bilen er registrert som motorredskap, og kan derfor kjøres av 
samtlige mannskaper (førerkort kl. B). Den er midlertidig stasjonert i oppvarmet tørkekammer 
på Bindalsbruket. 
 
Opplæring og kompetanse 
Brannsjefen mangler fortsatt (lovpålagt) beredskapsutdanning trinn III ved Norges 
brannskole. Ny brannkonstabel på Bindalseidet har gjennomgått nettbasert brevkurs i 
brannvern i 2006. 
 
Feiing 
I 2006 ble det foretatt feiing av 222 piper, men det ble ikke gått tilsyn. Feiingen ble utført av 
innleid feier fra privat firma. 
 
KART OG OPPMÅLING 
 
Det er innledet et interkommunalt samarbeid om geodataforvaltning blant kommunene på 
Sør-Helgeland. Dette innebærer at kartservere med kartprogrammer og tilrettelagte kartdata 
står i Brønnøysund. Den enkelte kommune har ansvar for å vedlikeholde ”sine” kartdata. Bruk 
av kartprogrammene fra den enkelte kommune skjer via internett. Det har oppstått 
datatekniske problemer med å få kartdataene tilgjengelige for den enkelte kommune og 
systemet er enda ikke tatt i bruk ved årsskiftet. 
 
Kommunestyret har vedtatt å delta i et felles prosjekt for etablering og ajourføring av felles 
kartdatabaser for alle kommuner på Sør-Helgeland. Dette er et ledd i Statens kartverk sitt 
arbeide med ajourføring og modernisering av kart i N-5 -serien for hele Nordland. Prosjektet 
skal gjennomføres i 2008 – 2009. 
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Det er ikke gjennomført oppmålingsforretninger i 2006. Kommunen har et betydelig etterslep 
med hensyn til oppmåling, noe en håper skal bedre seg i 2007 når nytt oppmålingsutstyr og 
kartsystem er på plass. 
 
PLAN- OG BYGGESAKER 
 
I 2006 har det ikke blitt vedtatt noen nye reguleringsplaner, kun noen mindre 
reguleringsendringer. 
 
Det ble behandlet 7 søknader om dispensasjon, i all hovedsak fra kommuneplanens arealdel. 
Alle 7 ble godkjent, 2 etter anke. I løpet av 2006 ble det behandlet 16 byggesøknader og 25 
byggemeldinger. Disse omfattet bl.a. 14 garasjer, 4 hytter/fritidsbolig og 8 tilbygg. 
Dette er 4 byggesøknader færre, og 3 byggemeldinger flere enn i 2005. 
 
Prosjektet småbåthavn og næringsareal i Terråk sentrum er påbegynt, men ikke avsluttet ved 
utløpet av 2006. Utbygging av småbåthavn skjer i samarbeid med Terråk båtforening. 
Prosjektet har utviklet seg til en vanskelig sak for både kommunen og båtforeningen. Etter 
avtaledokumentet med entreprenør skulle anlegget være ferdigstilt 5. sept. men er ved 
utgangen av 2006 enda ikke ferdig. Det er uavklarte forhold ved oppgjør, både med hensyn til 
døgnmulkt og oppgjør for tilleggsarbeider. Det kan være fare for overskridelser på dette 
anlegget. 
 
LANDBRUK 
 
Jordbruk  
Siste år har vært stabilt med tanke på antall registrerte bruk. Landbruksarealene er fordelt på 
ca. 320 eiere. Jordbruksareal i drift 2006 ligger på samme  nivå som tidligere år, vel 11900 
daa. I 2006 søkte 70 bruksenheter om produksjonstilskudd. 
 
Tre melkekvoter på til sammen 188.520 liter ble solgt i 2006. Av dette ble 82.729 liter omsatt 
i egen kommune. Det ble totalt kjøpt 36.783 liter fra staten, og 155.567 liter ble kjøpt på det 
private markedet.  
 
Ved inngangen av 2006 var det 37 aktive melkeproduksjonsbruk i kommunen. I løpet av året 
ble det solgt 3 bruk med melkekvote til naboer, til sammen 174.754 liter og 1 bruk gjenopptok 
melkeproduksjon med 39.404 liter. Det ble avsatt 100 000 kr fra næringsfondet som tilskudd 
til kjøp av melkekvote.  
 
Radioaktivitet: 
Av 16 buskaper med sau var det i år fem besetninger som måtte måles. En av disse 
besetningene fikk pålegg om nedforing, (2 uker). 
Landbruksvikarordningen: 
Landbruksvikarene har tjenestegjort med til sammen 225 dagsverk hos 14 forskjellige 
brukere. Kommunen har hatt en vikar. 
 
I 2006 ble det behandlet 33 søknader om refusjon av utgifter ved leie av avløser ved sykdom 
og svangerskap/fødsel. Landbruksvikarer og innleid sykevikarer dekker ikke behovet. 
Flere brukere har forespurt om hjelp uten at vi kunne hjelpe dem. De fleste av disse brukerne 
er forsøkt hjulpet ved innleie av sykevikarer.  
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Saksbehandling jord- og konsesjonslov: 
I løpet av 2006 ble det totalt behandlet 30 saker etter disse lovene og med følgende fordeling:   
 
 
 
 
 
Administrativt behandlet: 

3 delingssaker  
Politisk behandlet: 

5 konsesjonssaker 
7 bo- og drivepliktsaker 

          12 delingssaker 
1 omdisponering av areal 
2 videresalg av landbrukseiendom 

 
Utbetalte tilskudd på 2006:  
Produksjonstilskudd  kr   10 328 107  
Avløsning ferie- og fritid  kr     1 896 885  
Refusjon av avløsning ved sykdom  kr        609 540  
Erstatning tap av sau på beite tatt av rovdyr  kr        191 263  
 
Det ble fra høsten 2005 innført søknad om miljøtilskudd i Nordland. 39 søknader forelå ved 
søknadsfristens utløp. Innvilget tilskudd kr 192309. 
 
Skogbruk 
Det var en betydelig økning i avvirkningen fra 2005 til 2006 og i 2006 ble det avvirket  
7200 m3 til ordinært salg til en førstehåndsverdi på 2,25 mill. kr. Dette er nesten en dobling av 
avvirkningen i 2005. Årsaken til økningen er økte priser på skurtømmer samt at det er etablert 
et driftsapparat i distriktet. I 2006 var den gjennomsnittlige virkesprisen for skog levert til 
industriformål i Bindal på kr. 312 pr. m3, en økning på kr 12 pr. m3 fra 2005. Avvirkning skjer 
i den lettes tilgjengelige skogen, nært vei. Slik skog er det lite igjen av. Behovet for bygging 
av skogsveier er fremdeles stort og tilgjengelige tilskuddsmidler dekker ikke behovet.  
 
Stadig flere gårdbrukere har sin hovedinntekt i andre yrker. Dette fører til at egeninnsatsen i 
skogbruket reduseres fra år til år. Dette er uheldig både med hensyn til det totale 
aktivitetsnivået og for det lokale skogbruksmiljøet. 
 
I 2006 ble det gitt 60 % tilskudd til ungskogpleie og 400 kr/da i tilskudd til manuell tynning. 
Etter et forbud i 2004 og 2005 ble det fra sentralt hold igjen åpnet for å gi tilskudd til planting 
i 2006. I Bindal ble det innført tilskudd av sentrale midler på 30 % til planting. I tillegg ble det 
meste av et kommunalt tilskudd til skogkultur på kr 50.000 brukt som tilskudd til planting. 
Dette førte til en betydelig og gledelig økning i planteaktiviteten. Det er imidlertid en del 
arealer som tilplantes med for liten tetthet. Dette kan få langsiktige uheldige konsekvenser for 
skogbruket i kommunen. 
 
Arbeidet er videreført på to pågående skogsbilveiprosjekter. Ingen av prosjektene er 
ferdiggodkjent. Ett skogsbilveiprosjekt er innvilget tilskudd men arbeid er ikke kommet i 
gang. 
 

Antall saker behandlet i komiteen/politisk:  27 
Antall saker behandlet i h.h.t. delegasjon    3 
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Den 6. desember. ble det arrangert skogdag i Åbygda der ca. 30 personer deltok. Tradisjonen 
med skogdager er gammel. Slike arrangement har både faglig og sosial verdi. 
 
Det er felt 217 elg i 2006. Dette er en liten nedgang fra 2005. Det ble felt 41 rådyr i 
kommunen, også det en liten nedgang fra 2005. Storviltjakta representerer en førstehåndsverdi 
på 1,6 – 1,7 mill. kr. Potensialet for en næringsmessig utnyttelse av jakta er enda ikke utnyttet.  
      
I 2005 ble det etablert et lite nisjepreget lokalt sagbruk i kommunen. Etter endrede 
rammebetingelser og en vanskelig oppstartsperiode gikk bedriften konkurs på slutten av 2006. 
Det pågår imidlertid et arbeide for å få sagbruket i drift igjen. I 2006 ble Sømna skogservice 
AS reetablert. Bedriften driver helmekanisert avvirkning i distriktet og har foretningsadresse i 
Sømna. Den drives imidlertid av ungdommer fra Bindal, Nærøy og Sømna som her har skapt 
sin egen arbeidsplass. 
 
Virkemidler til nærings- og miljøtiltak i skogbruket og spesielle miljøtiltak i landbrukets 
kulturlandskap 
Kommunen fikk fra 1.1.04 direkte forvaltningsmyndighet for alle statlige tilskudd til 
skogbruk samt midler til spesielle miljøtiltak i landbruket. Midlene tildeles kommunen som en 
samlet pott. De inngår ikke i kommunens budsjett men utbetales til mottakerne fra 
fylkesmannen etter anvisning fra kommunen. Forvaltning skal skje etter flerårige strategier 
vedtatt av kommunen og der de lokale faglagene i landbruket har medvirket.  
Revisjon av strategier for bruk av midlene ble behandlet av kommunestyret i sak 16/06 og 
43/06. Fordeling av midlene mellom skogbrukstiltak og STILK-tiltak ble behandlet av 
formannskapet i sak 9/06, Begge deler etter forutgående drøftinger med faglagene. 
 
For 2006 fikk Bindal kommune en samlet tildeling på kr. 440.000 mot kr. 420.000 i 2005.  
Midlene ble disponert/brukt på følgende måte: 
         
Formål                   Tilsagn kr Utbetalt kr 
Skogsveier      208.000 
Ungskogpleie (275 da)         34.200     
Tynning (44 da)          17.600 
Planting (253 da)         67.100 
Drift i vansk. terreng(37 da – 747 m3)      34.500  
Kulturlandskapstiltak           61.400 
Organisert beitebruk            17.200                       . 
Sum       286.600  153.400 
 
Disponert/brukt til skogbruksformål          kr. 361.400 
Disponert til STILK/beiteformål          ”     78.600 
 
Søknad om tilskudd til fire skogsveier ble avslått/utsatt på grunn av manglende midler. Alle 
godkjente søknader om tilskudd til STILK- og beitetiltak ble innvilget. En ønsker at flere 
studerer sin miljøplan II for å finne gode prosjekt for å søke om SMIL- midler. 
 
I 2005 ble det over denne ordningen avsatt midler til et prosjekt for rydding langs vei. Dette 
var et samarbeidsprosjekt mellom kommunen og Statens vegvesen og der Statens vegvesen 
dekket 50 % av kostnadene. Prosjektet er ferdig og avsluttet innenfor de økonomiske rammer 
som ble satt. 
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NÆRINGSARBEID 
 
Næringsarbeidet er normalt fordelt på flere ansatte, der fagkonsulent og plan- og ressurssjef 
har hovedansvaret.  Det ble i 2006 behandlet i alt 39 saker i fondsstyret og 3 i h.h.t. 
delegasjon. Til sammen ble det innvilget tilskudd med til sammen kr 1 033 470,- over 
næringsfondet. En del av tiltakene det er innvilget tilskudd til er ikke igangsatt og en del av 
innvilgede midler vil ikke bli brukt som forutsatt. Bindal Initiativ AS har ansatt en egen 
næringsmedarbeider. Dette er meget positivt og vil forhåpentligvis sette fart i næringsarbeidet 
i kommunen. Bindal kommune bidrar årlig med kr. 200.000.-. 
 
I 2006 ble det vedtatt at det skal utarbeides næringsplan. Landbruksplan skal innarbeides i en 
samlet næringsplan for kommunen. Bindal Initiativ AS skal ha hovedansvaret for framdriften 
med det faste utvalg for plansaker som styringsgruppe. 
 
MÅLSETTINGER I 2007 
 
Der er å håpe at plan- og ressursavdelingen snarest får på plass en ny plan- og ressurssjef og 
en renholdsleder i delstilling som planlagt. Før dette er på plass vil avdelingen ikke være i 
stand til å utføre sine arbeidsoppgaver fullt ut og gi befolkningen det tjenestetilbudet som må 
forventes.  
 
Kommunene blir stadig tillagt nye arbeidsoppgaver og ansvarsområder. Mens kommunene 
tidligere uttalte seg og ga sine tilrådinger til overordnede myndigheter blir kommunene i dag, 
i stadig større utstrekning tillagt det faktiske ansvaret for gjennomføring. For plan- og 
ressursavdelingen gjelder dette på områder som planlegging, arealforvaltning, forurensning, 
miljø og landbruk for å nevne noen. Dette medfører økt arbeidsmengde og større krav til 
kompetanse. Dersom kommunene ikke har kompetanse eller ressurser til å utføre disse 
arbeidsoppgavene kan dette medføre pålegg, bøter og døgnmulkter fra sentrale myndigheter 
eller krav om erstatning for manglende - eller feilaktig behandling fra parter som blir berørt. 
 
Av konkrete målsettinger for 2007 kan kort nevnes følgende: 

• Det er avsatt betydelige midler til asfaltering i budsjettet for 2007. Det er et mål å 
gjennomføre dette i samsvar med de prioriteringer som er foretatt. 

• Det er planlagt en registrering av vedlikeholdsbehovet på Bindalseidet – og Kjella 
skoler. En slik registrering ble gjennomført for Terråk skole i 2006. Disse 
registreringene vil bli brukt som grunnlag for prioritering av nødvendige 
vedlikeholdsarbeider på disse skolene. Vedlikeholdsarbeider vil bli utført så langt det 
er avsatt budsjettmidler til formålet. 

• Som nevnt under avsnittet ”kart og oppmåling ” er det et betydelig etterslep med 
hensyn til oppmåling. Hvor mye dette etterslepet kan reduseres er for en del avhengig 
av når felles kartløsning er operativ. Det er et mål å redusere dette etterslepet 
betydelig.  

• Det er feil og svakheter i kommunale kloakknett flere steder. Dette har allerede påført 
kommunen utbetalinger i form av erstatninger og regresskrav fra forsikringsselskap. 
Så langt tilgjengelige midler gjør det mulig vil de største feilene bli utbedret. 

 
 
Plan- og ressursavdelingen 21.01.07 
 
Ivar Saus 
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